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BMSI, den 23. december 2015 

 

Referat: Bestyrelsesmøde, 26. november 2015 
 
 
Med følgende dagsorden: 
 

1. Valg af dirigent og referent 
 

Formanden ledede mødet 
Referat: FU 

 

2. Navneopråb (fremmødte foreninger) 
 

Ballerup Badminton, Ballerup Gymnastik, Ballerup Håndbold, 
Grantoften Badminton, Jonstrup Basketball, Måløv Badminton.  
Måløv Idræts Forening, SIF Badminton, SIF Håndbold/Gymnastik  
og Triton (10 foreninger/12 personer, inkl. FU) 
 

Kassereren bad foreningerne om at tilmelde sig rettidigt til møder (af 
hensyn til indkøb), når de gerne ville deltage ved den fælles spisning.  

 

3. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 28. maj 
 

Ingen bemærkninger og referat godkendt. 
 

4. Orientering fra formanden 
 

Der er lavet et afslutningsnotat på undersøgelsen af idrætsfaciliteter i 
Ballerup Kommune. Den er på 34 sider og kan findes på kommunens 
hjemmeside under Kultur & Fritid ”Foreninger”. 
På baggrund af undersøgelsen har kommunen bedt om anbefalinger i 
forhold til optimering af kapacitetsudnyttelsen af idrætsfaciliteter og 
anlæg i kommunen, potentialer og muligheder for at udvikle idræts-
faciliteter og ude-områder i forhold til foreninger, andre brugergrupper 
og borgernes behov samt perspektiver og potentialer for udvikling af 
foreningslivet og forbedret samspil mellem forskellige aktører på 
idrætsområdet i Ballerup Kommune. 
Der er 3 områder, som Ballerup medtager i sit kommende arbejde på 
idrætsområdet. Det er som tidligere nævnt: 

 

1. Facilitets- og lokaludvikling 
2. Optimering af kapacitetsbenyttelse 
3. Idrætsvaner og aktivitetsudvikling 

 

Jeg vil anbefale, at I læser de 34 sider og kommer med evt. forslag. 
 

På deres møde i oktober vedtog Kultur- og Fritidsudvalget nye regler for  
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fordeling af tider til kunstgræsbaner, og i den konsekvens heraf er den 
nuværende halfordelingsprocedure tilrettet. Det betyder, at der er æn-
dret i alderskriteriet for benyttelse af haller til udendørsidræt.  
Aldersgrænsen er ændret fra 15 år til 11 år. Desuden er udnyttelsesgra-
den af haltider ændret, så idrætsgrenene basketball og volleyball nu har 
samme udnyttelsesgrad som idrætsgrenene håndbold og badminton. 
Dvs. at alle indendørs idrætsgrene har en udnyttelsesgrad på 20. At ud-
nyttelsesgraden er 20, betyder at det er det antal idrætsudøvere, der 
kan udføre deres idrætsdisciplin pr. time i en hal. 

 

Det er stadig muligt for foreningerne i Ballerup Kommune at få krise-
hjælp i kommunen i forbindelse med børn og unge (under 18 år) aktivi-
tet i foreningen samt deres ledere. Aftalen er med Falck Healthcare og 
omfatter krisehjælp i følgende situationer: 

 

1. Ulykker 
2. Vold 
3. Trusler om vold 
4. Dødsfald 

 

Hjælpen ydes ligeledes til den eller de ramte i husstanden i forbindelse 
med ovenstående hændelser. 
Der dækkes 4 timers individuel behandling og op til 6 timers behandling 
i gruppe. Henvendelse sker til Falck Healthcare på tlf. 70 10 20 12 og 
med henvisning til kommunens abonnementsnummer 15100. 

 

Husk at komme med forslag til årets leder senest den 7. december. 
 

Ansøgning til haller, svømme- og gymnastiksale på hverdage og i week-
ender skal være afleveret senest 1. december. 

 

Husk at tage evt. opslag ned i haller/klublokaler omkring Idrætsklinik-
ken. Den lukkes definitivt pr. 31.12.2015.  

 

Der har været konference om idrætten i Region Hovedstaden på Kolle-
kolle sidste fredag-lørdag. Uffe, Karsten og jeg deltog. 

 

Der var følgende indlæg: 
 

 Gennemgang af ”Idrætsfaciliteter for Fremtiden” ved Peter 
Forsberg fra Idrættens Analyseinstitut IDAN, der også har lavet 
undersøgelsen i Ballerup. Der var en orientering om de udarbejdede 
analyser fra Allerød, Rudersdal og Gladsaxe. Ballerups analyse lå 
meget tæt op ad disse. 

 

 Rasmus Henning, Danmarks ubestridte bedste triatlet og ironman 
frem til 2012. Han ville med titlen ”Ild i Øjnene” inspirere deltagerne 
til at tage ansvar for deres projekter og løfte vores niveau til nye 
højder. 

 

 Ann-Karina Overlade, Dansk Skoleidræt, fortalte om skoleidrættens 
forårsfestivaller rundt om i kommunerne. Der er 40 festivaller på  
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plads til næste år. Det er Dansk Skoleidræts bud på at give skolerne 
en håndsrækning i forhold til den åbne skole i forlængelse af 
skolereformens intentioner om, at skolerne skal åbne sig mod det 
omkringliggende samfund, herunder foreningerne. Det er også 
sendt ud til Ballerup Kommune. Vi vil prøve at finde ud af, hvad man 
agter at gøre i kommunen.  

 

 Frederiksberg Kommune omkring skoleprojekter og ny idrætsvision. 
Deres idrætsråd er ikke sammenligneligt med det, man har i andre 
kommuner. Det er helt selvstændigt med en direktør, der har det 
fulde ansvar for bygninger, økonomi og personale. 

 

 Sluttelig om ”Skolereformen / Idrættens rolle, hvad sker der i vores 
kommuner”. Kommunerne Gribskov, Furesø og Hillerød fortalte, 
hvor de var med hensyn til projekterne. I kan se, hvor langt 
Gladsaxe Kommune er ved at gå ind på: 
www.gladsaxe.dk/skole/fritid, tryk så på idræt i bevægelse, hvor 
man kan se de foreninger, der har tilbud til de enkelte skoleklasser. 

 

Vil I se tilbud fra en forening, så gå ind på Bagsværd Roklub og se, 
hvordan de har lavet en kontrakt, der beskriver, hvad klubben skal, og 
hvad skolen skal. 

 

Der har været valg den 10. november til Folkeoplysningsudvalget – 
Karsten må kunne fortælle om, hvem der er valgt ind indenfor 
idrætsforeninger. 

 

5. Økonomisk oversigt  
 

Måløv Judo er endnu i restance. Det var forslag til, at foreningen måske 
ikke ønskede at være medlem mere og derfor blev slettet. Kassereren 
ser tiden an frem til repræsentantskabsmøde februar 2016. 
 

Kassereren erkendte, at have et hængeparti, vedr. kontakt til Nordea 
om et evt. sponsorat af pris til ”Årets Ildsjæl”. 
 

Ifølge omdelte oversigt, er beholdning pr. d.d. 

 Foreningskonto  kr.   68.076,34 

 Pluskonto  kr.   20.032,50 

 Jubilæumskonto  kr.   88.770,02 
Total:   kr. 176.878,86 

 

6. Optagelse/udmeldelse af foreninger 
 

Ingen anmodninger om optagelse/udmeldelse. 
 

7. Eventuelt – herunder dato for næste møde 
 

- Problem med aflåste døre på Skovlunde Skole/Lokalkontor er pt. 
løst. 

 

- Kommunens nytårskur 2016, afholdes den 29. januar. 
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- I forbindelse med de nye halfordelingsregler for inde- og udeidræt 

vil vi bede Kultur- og Fritidsudvalget om en konsekvensberegning, så 
vi kan se, hvilken betydning reglerne får. 

 

- Kommunen skal være opmærksom på, at de klubber, der har fælles 
hold, ikke medregner de samme personer 2 gange. 

 

- Har kommunen intentioner om at købe Rustenborg i Skovlunde? 
 

- Der er ønske om, at der er mere end 1 hal åben i sommerferien (der 
bør være 2 åbne haller), 

 

- Vi skulle undersøge, hvad kommunen vil gøre med Dansk 
Skoleidræts forårsfestival. De har den 8. december (med meget kort 
varsel) inviteret til møde den 14. december omkring projektet. 

 

- Næste møde: I henhold til mødereferat februar 2015, afholdes 
årets 4 faste møder på den sidste torsdag i henholdsvis februar, 
maj, august og november måned, så derfor: Repræsentantskabs- & 
Bestyrelsesmøde den 25. februar 2016. 

 
 

Referat: Preben Nielsen 
 23. december 2015 
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